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AKTUALNOŚCI

Punkty są, ale szczepień nie będzie?
\\\ PIASECZNO

Gmina Piaseczno przygotowała 
trzy punkty szczepień 
powszechnych. Zgodnie  
z zapowiedzią rządu, 
szczepienia miały w nich ruszyć 
od poniedziałku 19 kwietnia.  

W ładze Piaseczna bardzo szyb-
ko zareagowały na zapowiedź 

rządu o konieczności uruchomienia 
punktów szczepień przez każdą gminę.

– Dodatkowe punkty szczepień 
powszechnych czekają na decyzję i 
szczepionki – mówi wiceburmistrz 
Hanna Kułakowska-Michalak. – Zade-
klarowaliśmy 3 punkty i szczepienia 
24 godziny na dobę. Przygotowaliśmy 
pomieszczenia, wyposażyliśmy je i zre-
krutowaliśmy zespoły szczepiące – do-
daje. Zgodnie z wcześniejszą deklaracją 
rządu, punkty miały ruszyć 19 kwietnia.

– Po zadeklarowaniu przez sa-
morządy gotowości i przygotowaniu 
punktów do szczepień, rząd/wojewoda 
zrobił rozpoznanie i zmienił ustalenia 
– informuje wiceburmistrz Piaseczna. 
– Zmianie uległy: nazwa punktów z ma-
sowych na powszechne, data urucho-
mienia z 19 kwietnia na maj oraz liczba 
punktów na terenie powiatów – wylicza.

Podczas ubiegłotygodniowego 
spotkania z dyrekcją Mazowieckiego 
Oddziału Wojewódzkiego NFZ oraz 
wojewodą przedstawiciele gminy 
otrzymali informację, że Piaseczno ma 
wysoką wyszczepialność, co oznacza, 
że szczepienia przebiegają sprawnie. 
Hanna Kułakowska-Michalak podkre-

śla, że wynika to w znacznej mierze z te-
go, że mieszkańcy jeżdżą na szczepienia 
nie tylko poza teren gminy, ale również 
powiatu.

\\\   Lepiej szybciej i bliżej
W tej chwili w powiecie działają 34 

punkty szczepień, w tym 9 w gminie 
Piaseczno. Po zwiększeniu liczby punk-
tów lub też zwiększeniu mocy przero-
bowych tych już istniejących, czas wy-
konania szczepień powszechnych czyli 
dla wszystkich chętnych powyżej 18  
roku życia, powinien ulec skróceniu z 
24 do 17 tygodni. Oczywiście to zale-
ży od decyzji rządu dotyczącej liczby 
dostarczanych szczepionek i NFZ, któ-
re zatwierdzi ewentualnie dodatkowe 
punkty szczepień.

– Z niecierpliwością, podobnie jak 
inne samorządy, które przygotowały 
się do możliwości realizacji szczepień, 

czekamy na decyzję NFZ – mówi wi-
ceburmistrz. – Jeśli gmina Piaseczno 
otrzyma możliwość uruchomienia przy-
gotowanego już dodatkowego punktu 
szczepień powszechnych, tym samym 
umożliwi swoim mieszkańcom szcze-
pienie w miejscu zamieszkania.

Szanse na to, że taki punkt mógłby 
wystartować jeszcze w kwietniu, są nie-
wielkie.

– Mowa jest o uruchomieniu ewen-
tualnie jakiegoś pilotażu – powiedziała 
nam Hanna Kułakowska-Michalak. Zor-
ganizowane przez samorządy punkty 
szczepień, jeśli uzyskają zgodę NFZ, 
miałyby zacząć szczepić w maju.

\\\   Wysoka wyszczepialność
Rząd deklaruje, że szczepienia po-

wszechne, czyli możliwość zaszczepie-
nia każdego chętnego powyżej 18 r. ż., 
na Mazowszu będą trwały 25 tygodni. 
Zdaniem NFZ powiat piaseczyński, 
w porównaniu z innymi powiatami 
Mazowsza, jest w dobrej sytuacji pod 
względem wyszczepialności mieszkań-
ców. Ogólnie wynosi ona 16%. W innych 
powiatach Mazowsza mieści się między 
11% a 24%.

– Przy obecnym tempie, czyli licz-
bie punktów i liczbie otrzymywanych 
szczepionek, czas potrzebny na zaszcze-
pienie wszystkich chętnych mieszkań-
ców powiatu piaseczyńskiego wynosi 
24 tygodnie – informuje wiceburmistrz. 
– Jest to bardzo dobry wynik w porów-
naniu z innymi powiatami, w których 
termin ten wynosi między 50 a nawet 
90 tygodni.

Joanna Ferlian

Gmina wyposażyła już gabinety  
i podpisała porozumienie w sprawie  
zapewnienia personelu do szczepień
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Online uderzył w przystanek
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Kierowca chryslera 
transmitował online szaleńczą 
jazdę przez Konstancin- 
-Jeziornę. Popisy zakończyły 
się staranowaniem przystanku 
autobusowego w Mirkowie. 
Obrażenia odniosła starsza 
kobieta.  

W e wtorek 13 kwietnia w południe 
samochód osobowy uderzył w 

wiatę przystankową przy ul. Mirkow-
skiej. Wezwani na miejsce policjanci z 
komisariatu w Konstancinie-Jeziornie 
ustalili, że sprawcą jest 27-letni kierow-
ca chryslera, który łamiąc zasady ruchu 
drogowego i jadąc prawdopodobnie z 
dużą prędkością nie zapanował nad 
pojazdem i wjechał wprost w przysta-
nek. Obrażeń, na szczęście niegroźnych, 
doznała 76-letnia kobieta oczekująca 
na autobus.

\\\   Dowody zapewnił sprawca
Okazało się, że sprawca ułatwił 

śledczym zadanie, ponieważ szaleńczą 

jazdę ulicą Mirkowską, łącznie z mo-
mentem wypadku, transmitował onli-
ne. Trzymając telefon prawdopodobnie 
w ręce. Widoczny na nagraniu licznik 
chryslera pokazywał prędkość sięgającą 
90 km/h, w terenie zabudowanym.

– Przeprowadzone przez mundu-
rowych badanie wykazało, że prowa-
dził on pojazd w stanie nietrzeźwości. 
Miał ponad pół promila alkoholu w 
organizmie – informuje rzecznik KPP 
Piaseczno nadkom. Jarosław Sawicki. 
Mężczyzna został zatrzymany i osa-
dzony w policyjnej celi. Pobrano mu też 

krew w celu ustalenia, czy nie prowadził 
pojazdu również pod wpływem środ-
ków odurzających.

Co więcej okazało się, że 27-latek 
nie posiada uprawnień do kierowania 
pojazdami. Po wytrzeźwieniu kierowca 
usłyszał zarzuty karne.

– Nie tylko za prowadzanie pod 
wpływem alkoholu i bez uprawnień, 
ale również za sprowadzenie realnego 
zagrożenia w ruchu drogowym i znisz-
czenie mienia – informuje nadkom. Ja-
rosław Sawicki.

Joanna Ferlian

Na szczęście pasażerka oczekująca na autobus doznała tylko lekkich obrażeń
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\\\ POSTĘPU DOCZEKA SIĘ REMONTU      
Jeszcze w tym tygodniu powiat 
zamierza ogłosić przetarg zarów-
no na przebudowę skrzyżowania 
drogi 721 z ul. Postępu, jak i prze-
budowę samej ul. Postępu od tego 
miejsca do ronda w Bobrowcu.
W ostatni weekend odbyła się 18. 
kolejka piłkarskiej IV ligi. Jednym 
z ciekawie Powiat podpisał już 
porozumienie z MZDW w sprawie 
realizacji przez lokalny samorząd 
przebudowy skrzyżowania ul. Słonecznej i Postępu. Wprawdzie sejmik wojewódzki 
na razie nie uchwalił przekazania powiatowi środków na realizację tego zadania, 
ale ma to ponoć nastąpić na posiedzeniu w dniu 18 maja. 
– Zgodnie z harmonogramem rzeczowo-finansowym, który przesłaliśmy do Depar-
tamentu Nadzoru Właścicielskiego i Inwestycji, cała inwestycja ma się rozpocząć 
pod koniec czerwca i zakończyć w grudniu tego roku – poinformował nas starosta 
Ksawery Gut. 
Szacunkowy koszt według kosztorysu inwestorskiego to 6 mln z czego 2/3 ma 
sfinansować sejmik, a resztę powiat. 
– Ostateczna kwota będzie znana po przetargu, który mamy zamiar ogłosić już w 
tym tygodniu, tak aby po załatwieniu wszystkich formalności z Urzędem Marszał-
kowskim zostało nam tylko wybranie wykonawcy i podpisanie umów – wyjaśnia 
starosta. – Wiadomo, że samo ogłoszenie przetargu, uzupełnienie dokumentów 
itp. potrwa, więc do tego czasu możemy załatwić wszystkie formalności z UM oraz 
aktualizację dokumentacji, którą wykonała gmina Lesznowola. 
Również w tym tygodniu powiat zamierza ogłosić przetarg na oczekiwaną od 
dawna przebudowę ulicy Postępu na odcinku od skrzyżowania z drogą 721 do 
ronda w Bobrowcu. Staroście zależy bowiem na skoordynowaniu prac związanych 
z organizacją ruchu dla obu inwestycji. 
– Zakończenie przebudowy ulicy Postępu planujemy w przyszłym roku. Głównie 
ze względów finansowych, ponieważ w WPF na tym zadaniu mamy w tym roku 
2,5 mln zł, a w przyszłym roku 3 mln zł – wyjaśnia. – Oczywiście jeżeli wykonawca 
będzie miał możliwość przyspieszyć roboty, a my będziemy mieli oszczędności, 
żeby zwiększyć budżet w tym roku, to skrócimy czas realizacji.

\\\ LESZNOWOLA, BOBROWIEC
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\\\ PIASECZNO

Podobno nowy właściciel 
terenu dawnego Polkoloru 
(obecnie TDP) planuje 
zbudować wielkie centrum 
logistyczne. Ta wizja budzi 
niepokój władz gminy. I raczej 
nie ucieszy kierowców. 

I nformacją o planach wobec terenów 
należących obecnie do TDP Sp. z o.o. 

wiceburmistrz Robert Widz podzielił 
się z radnymi w ubiegłym tygodniu. Na 
razie oficjalnie ani właściciel terenu, ani 
inwestor o planach przyszłego zagospo-
darowania nie chcą mówić. 

– Wizja biznesowa, która została 
nam przedstawiona, bardzo lakonicz-
nie mówi o centrum logistycznym e-
-commerce – poinformował wicebur-
mistrz. Nie ukrywał, że taki sposób 
zagospodarowania tego terenu zmar-
twił władze gminy. – Tego typu centra 
inwestorzy zwykle realizują na terenach 
oddalonych od centrum miast, raczej 
na obszarach rolnych w sąsiedztwie 
dużych miast, przy głównych drogach 
– zauważył.

\\\   Magazyny zgodne  
z planem

Przyznał jednak, że miejscowy plan 
zagospodarowania taki rodzaj działal-
ności dopuszcza. Obszar między ulicami 
Puławską, Okulickiego, Julianowską i 
Energetyczną został bowiem przezna-
czony pod szeroko rozumiane tereny 
przemysłowe. Zaś nieruchomość zaj-
mowana obecnie przez TDP to tereny 
produkcji, składów i magazynów, z do-
puszczeniem usług nieuciążliwych. 

– Plan z 2010 roku właściwie opisy-
wał to, co się wówczas na tych terenach 
znajdowało – mówił podczas spotkania 

Bartłomiej Gajewski z Wydziału Urba-
nistyki i Architektury. – Były pomysły 
na zmianę planu, ale uznaliśmy, że roz-
sądniej jest pracować nad zmianą pla-
nu razem z potencjalnym inwestorem 
i dostosować plan do oczekiwań inwe-
stora z uwzględnieniem potrzeb gminy 
– wyjaśnił wiceburmistrz. – Jakieś dwa 
lata temu spotkaliśmy się z przedsię-
biorcami prowadzącymi na tym tere-
nie działalność i poinformowaliśmy 
o gotowości do zmiany planu tak, by 
szukać zrównoważonego rozwoju tego  
obszaru.

W międzyczasie okazało się, że 
właściciel nieruchomości chce ją sprze-
dać. Z niektórymi potencjalnymi na-
bywcami przedstawiciele gminy mieli 
okazję rozmawiać, ale nie wszystkimi.

– Ostatnio dowiedzieliśmy się, że 
do transakcji sprzedaży dojdzie „lada 
dzień”, a nowy inwestor planuje budowę 
dużego centrum logistycznego – przeka-
zał radnym Robert Widz. Przekonywał 
radnych, że trzeba się zastanowić nad 
rozwiązaniami, które mogłyby przeko-
nać inwestora do zmiany planów.

\\\   Jak przekonać inwestora?
– Czy inwestor będzie chciał rozma-

wiać na temat swoich planów bizneso-
wych – tego nie wiem, ale zastanówmy 

się, co możemy mu zaproponować, żeby 
był gotów wziąć pod uwagę inny spo-
sób zagospodarowania nieruchomo-
ści – mówił Widz. – Inwestor ma swój 
biznesplan, założył określone zyski, 
przekonać go może de facto tylko taki 
sposób zainwestowania, który zapewni 
mu większe zyski.

– Chciałabym, żeby państwo się 
wczuli w rolę mieszkańców bliższych 
i dalszych okolic tej inwestycji, zasta-
nowili się, jak zwiększony ruch samo-
chodów ciężarowych wpłynie na ruch 
w tej okolicy, że o skrzyżowaniu Puław-
skiej i Okulickiego, które już teraz jest 
niewydolne, nie wspomnę – zwróciła 
się do kolegów radnych Ewa Urbańska, 

przewodnicząca Komisji Ochrony Śro-
dowiska i Ładu Przestrzennego. 

Radni zbyt wiele propozycji nie 
mieli. Raczej dzielili się swoimi ocze-
kiwaniami. Piotr Obłoza zaproponował 
ulgi podatkowe, jeśli takie są prawnie 
dopuszczalne.

– Realne korzyści to może być więk-
sze zróżnicowanie tego planu. Zmiana 
intensywności zabudowy, dopuszczenie 
budynków o wysokości do 21 m (obec-
nie obowiązuje do 13 m – dop. red.) 
– podpowiedział Bartłomiej Gajewski. 
– Obecny plan dopuszcza praktycznie 
budowę magazynów lub hal produk-
cyjnych i tylko na tym można tu zaro-
bić – zauważył. Podkreślił, że studium 

umożliwia zmiany zagospodarowania 
tego terenu w sposób bardziej zrów-
noważony. – Dopuszczona jest nawet 
zabudowa wielorodzinna. Jeśli plan 
będzie bardziej progresywny, może się 
okazać, że da się na tym terenie zarobić 
jeszcze więcej.

Wiceburmistrz Robert Widz zade-
klarował, że władze gminy nadal bę-
dą się starały podejmować rozmowy 
z przyszłym inwestorem. Nie ukrywa 
jednak, że jeśli nie będzie on chciał 
zmienić zdania i czekać na ewentualną 
zmianę planu, gmina niewiele będzie 
mogła zdziałać.

Joanna Ferlian

Wielkie centrum logistyczne przy Okulickiego?

Nawet kilkaset tirów dziennie pojawiłoby się na skrzyżowaniu ulic Okulickiego, Puławskiej i Armii Krajowej

„Jak zwiększony 
ruch samochodów 

ciężarowych wpłynie 
na ruch w tej okolicy, 

że o skrzyżowaniu 
Puławskiej i Okulickiego, 

nie wspomnę”

dokończenie ze str. 1
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Ambitne plany władz 
Konstancina wreszcie 
doczekały się realizacji.  
Od 4 maja linię 251 będą 
obsługiwać elektryczne 
autobusy. 

P omysł, by w gminie uzdrowisko-
wej jeździły ekologiczne „elektryki” 

narodził się już kilka lat temu. Pierw-
sze kroki w tym kierunku wykonano 
w połowie 2019 r. Wówczas bowiem 
przy ul. Warszawskiej powstała pętla 
z ładowarką do obsługi elektrycznych 
autobusów. – Chciałbym, żeby autobus 
elektryczny zaczął kursować najpóźniej 
na początku września – mówił w czerw-
cu 2019 r. burmistrz Kazimierz Jańczuk. 
Szybko jednak okazało się, że sprawa 
nie będzie prosta. Pojawiły się bowiem 
problemy z kompatybilnością ładowar-
ki z autobusami. Wiosną ubiegłego roku 
konstanciński magistrat informował, 
że konieczna będzie lekka przebudo-
wa pętli. – Moim marzeniem jest, żeby 
pierwszego września w Konstancinie-
-Jeziornie, jako pierwszej z wszystkich 
gmin wokół Warszawy, ruszył autobus 
elektryczny – to już wypowiedź burmi-
strza z czerwca 2020 roku. 

Usterki udało się usunąć, pozostało 
zatem ustalić szczegóły dotyczące trasy 
elektrobusu. Tu pojawił się zgrzyt. ZTM 
chciał, by linia 251 nadal dojeżdżała do 
metra Wilanowska. Władze Konstanci-
na wolały skrócić trasę do metra Kabaty. 
Pomysł gminy nie spodobał się miesz-
kańcom. Szczególnie tym, którzy pracu-
ją lub uczą się w Wilanowie. Skrócenie 
trasy jedynego autobusu dojeżdżające-
go do metra Wilanowska oznaczał dla 
nich bowiem konieczność przesiadek. 

Temat ten został poruszony podczas 
styczniowej sesji Rady Miejskiej. Bur-
mistrz Kazimierz Jańczuk argumento-
wał wówczas, że autobus zbyt długo 
stoi w korku w Dolince Służewieckiej, 
co przekłada się na jego opóźnienia 
względem rozkładu i generuje dodat-
kowe koszty. 

\\\   Jednak do Wilanowskiej
 Rozmowy o przebiegu trasy auto-

busu nieco się przeciągnęły, ostatecznie 
jednak udało się porozumieć w tej spra-
wie. – Zarząd Transportu Miejskiego, 
przy współpracy z władzami miasta 
Konstancin-Jeziorna i Miejskimi Zakła-
dami Autobusowymi, planuje obsługę li-
nii 251 w całości autobusami elektrycz-
nymi. Będzie to możliwe dzięki wybudo-
waniu nowej pętli i ładowarki. Elektryki 
wyjadą na tę trasę 4 maja – mówi nam 
rzecznik prasowy ZTM Tomasz Kunert. 
Autobusy będą kursować na dawnej tra-

sie – do metra Wilanowska. Burmistrzo-
wi uzdrowiska wreszcie udało się zrea-
lizować swoje marzenie, choć pojawiają 
się złośliwe głosy, że nie do końca. Mowa 
była bowiem o „pierwszej z wszystkich 
gmin wokół Warszawy” obsługiwanej 
przez elektrobus. Tymczasem od kilku 
miesięcy elektryczne pojazdy obsługują 
trasę linii 709 z Warszawy do Piaseczna. 
–  Nie jest to linia „zelektryfikowana” 
(tzn. w pełni obsługiwana przez auto-
busy elektryczne, z rozkładem jazdy 
dostosowanym do ładowania), Miej-
skie Zakłady Autobusowe wysyłają na 
tę linię autobusy elektryczne w ramach 
normalnej obsługi, zamiast spalinowych 
jako dodatkowe – wyjaśnia Kunert. 

Nowy rozkład linii 251, uwzględ-
niający czas potrzebny do naładowania 
akumulatorów, powinniśmy poznać już 
wkrótce. 

Karolina Hofman

Elektryki na trasę

Ładowarka przy ul. Warszawskiej od dawna czeka na uruchomienie 
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\\\ JULIANÓW, CHYLICZKI

Niebawem rozpocznie się 
projektowanie szkoły  
w Julianowie. Gmina planuje  
też nowy układ drogowy  
w okolicy. Nie wszystkie 
pomysły podobają się 
mieszkańcom.

M agistrat otworzył oferty w prze-
targu na projekt nowej szkoły w 

Julianowie. Gotowość zaprojektowania 
nowej placówki dla intensywnie roz-
wijającego się obszaru gminy zgłosiło 
czterech wykonawców. Prawdopo-
dobnie przetarg uda się bez problemu 

rozstrzygnąć, ponieważ trzy oferty 
opiewają na kwotę znacznie niższą od 
zaplanowanego na 1,2 mln złotych bud- 
żetu na to zadanie, a jedna przekracza 
go w niewielkim stopniu. 

Gotowy projekt wraz z pozwole-
niem na budowę wykonawca ma do-
starczyć w ciągu 10 miesięcy od podpi-
sania umowy. W przyszłym roku gmina 
mogłaby więc już ogłosić przetarg na 
budowę szkoły. Niewątpliwie będzie to 
kolejna najdroższa inwestycja oświa-
towa piaseczyńskiego samorządu po 
budowie CEM. W Wieloletniej Progno-
zie Finansowej radni przeznaczyli na 
budowę szkoły w Julianowie wraz z 
zagospodarowaniem terenu 43,3 mln 

złotych, z czego większość ma zostać 
wydana w latach 2024-2025. Dodatko-
we środki w kwocie 6,3 mln zł zostały 
przeznaczone na obsługę komunika-
cyjną szkoły. W większości drogi mają 
być budowane w latach 2023-2024, 
ale wcześniej gmina planuje z kolei 
dokończyć przebudowę ulicy Urbani-
stów. Zmiany układu drogowego mają 
też objąć mniejsze uliczki na terenie 
Chyliczek. Część tych planów, wiążąca 
się z przejęciem działek mieszkańców 
i zamianą funkcjonujących praktycznie 
jak wewnętrzne drogi uliczek w znacz-
nie szersze utwardzone drogi, nie zo-
stała przyjęta entuzjastycznie. Gmina 
część uwag mieszkańców uwzględniła. 

Punktem spornym pozostaje kwestia 
budowy ronda na styku ul. Zimowej  
z projektowaną drogą prowadzącą aż 
od ul. Budowlanej. Zdaniem miesz-
kańców rondo w tym miejscu nie jest  
potrzebne.

– Zbyt głęboko ingeruje w działki, 
a także jest zupełnie zbędnym komuni-
kacyjnie rozwiązaniem w sytuacji, gdy 
będzie łączyć uliczki o niewielkim na-
tężeniu ruchu – napisali przedstawiciele 
stowarzyszenia Chyliczki Plus. – Ocze-
kujemy likwidacji ronda i wybudowania 
skrzyżowania na wzniesieniu tak, jak 
ma to miejsce w pozostałych częściach 
nowoprojektowanej drogi.

Joanna Ferlian

Nowa szkoła i drogi

Szkoła w Julianowie powinna być gotowa w 2025 roku
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\\\ AMERYKAŃSKA PRZYGODA Z HUGONÓWKĄ     
Pięciotygodniowa podróż wzdłuż wzburzonego Pacyfiku od kanadyjskiej 
Vancouver Island po amerykański Oregon. Wędrówki po ośnieżonych graniach 
Gór Kaskadowych i biwaki w zielonych dolinach u stóp majestatycznych gór 
Kanady. Liczne spotkania z dzikimi zwierzętami, gorące gejzery w Yellowstone, 
bezkresne przestrzenie Montany, Alberty i Kolumbii Brytyjskiej. 

Ania, Iga, Jaś i Marcin Szymczakowie zapraszają na amerykańską przygodę! Opo-
wiedzą o swojej wędrówce po USA i Kanadzie podczas spotkania online Klubu 
Podróżnika Konstancińskiego Domu Kultury „Po obu stronach Gór Skalistych”. 
Odbędzie się ono na żywo na Facebooku KDK w czwartek 29 kwietnia o godz. 19.00. 
Udział bezpłatny. Więcej na hugonowka.pl.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ KIERSZEK

Burmistrz Kazimierz Jańczuk 
chciał zamknięcia dla ruchu 
wylotu ulicy Działkowej  
w ul. Głowackiego. 
Przedstawionej organizacji 
ruchu starosta Ksawery Gut 
jednak nie zatwierdzi. 

P rzed trzema tygodniami pisaliśmy 
o planach zamknięcia dla ruchu uli-

cy Działkowej. Znaczne ograniczenia 
w poruszaniu się po biegnącej przez 
Kierszek drogi chciał wprowadzić bur-
mistrz Konstancina-Jeziorny Kazimierz 
Jańczuk. Miało to związek z decyzją 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Bu-
dowlanego, który uznał drogę za samo-
wolę budowlaną. A konkretnie wylany 
na niej wiele lat temu bez odpowiednich 
zezwoleń asfalt. 

– Nakazuję Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Konstancin-Jeziorna wstrzymać 
roboty budowlane związane z realiza-
cją obiektu liniowego tj. ulicy Działko-
wej na długości od skrzyżowania z ul. 
Wilanowską do skrzyżowania z ulicą 
Bartosza Głowackiego – czytamy w do-
kumencie PINB z końca lutego. W de-
cyzji PINB mowa jest o pracach budow-
lanych, a nie remontowych czy wręcz 
bieżącym utrzymaniu drogi. Mimo to 

od razu pojawiły się informacje, że o 
jakichkolwiek naprawach tej drogi nie 
może być mowy. Decyzja o ograniczeniu 
ruchu miałaby więc być podyktowana 
koniecznością zadbania o bezpieczeń-
stwo jej użytkowników i ograniczenie 
dalszego uszkadzania w wyniku inten-
sywnej eksploatacji. 

Z informacji podawanych pod ko-
niec marca przez sołtys Kierszka Jolantę 
Ciesielską wynikało, że ul. Działkowa 
miałaby być zamknięta dla ruchu na 
odcinku od ul. Głowackiego do szpitala 
Constance Care. Na pozostałym odcinku 
zaś dojazd miałby być zapewniony tylko 
do posesji leżących przy ul. Działkowej.

W czwartek 15 kwietnia starosta 
Ksawery Gut potwierdził wpłynięcie 
wniosku o zatwierdzenie organizacji 
ruchu na ulicy Działkowej. W przed-

stawionym kształcie dokumentu nie 
zatwierdzi.

– Nie widzę konieczności wpro-
wadzenia zakazu ruchu na tej drodze 
– powiedział nam starosta. – PINB tego 
nie nakazał. Wskazał za to możliwość 
zalegalizowania obiektu budowlanego i 
odpowiedni wniosek gmina już złożyła. 

Starosta zaznaczył, że ulicę można, 
a nawet należy utrzymywać w odpo-
wiednim stanie. W ramach procedury 
legalizacji gmina będzie musiała w wy-
znaczonym terminie dostarczyć projekt 
i doprowadzić obiekt budowlany (czyli 
drogę) do właściwego stanu technicz-
nego. 

W najbliższym czasie więc szlabany 
się raczej nie pojawią.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Starosta: Nie ma podstaw  
do zamknięcia

Burmistrz chciał zamknąć dla ruchu odcinek od ul. Głowackiego 

\\\ PIASECZNO

Rondo na skrzyżowaniu  
ulic Sienkiewicza, Wojska 
Polskiego i Gerbera to tylko 
jedna z rewolucji planowanych  
dla odcinka drogi 722  
od centrum Piaseczna  
do Zalesia Dolnego.  

J est już gotowa koncepcja przebu-
dowy drogi 722 na odcinku od ul. 

Kościuszki aż do przebudowanego w 
ubiegłym roku skrzyżowania z al. Kasz-

tanów. Najbardziej newralgicznymi na 
tym odcinku dawnej drogi wojewódz-
kiej, którą od 2021 roku przejął powiat, 
jest właśnie skrzyżowanie przy kolejce 
wąskotorowej oraz wiadukt nad torami 
kolejowymi. 

– Umówiliśmy się z powiatem, że on 
projektuje odcinek drogi 722 od ronda 
w Gołkowie do al. Kasztanów, a my dal-
szy odcinek, do ul. Kościuszki – mówił 
burmistrz Daniel Putkiewicz. 

\\\   Ścieżka rowerowa na całej 
trasie do Zalesia Dolnego

Gmina zleciła projektantom opraco-
wanie koncepcji przebudowy swojego 
odcinka i właśnie podzieliła się z miesz-
kańcami efektami ich prac. Przedsta-
wiona koncepcja zakłada budowę ronda 
na jednym z najważniejszych skrzyżo-
wań w mieście – u zbiegu ulic Gerbera, 
Sienkiewicza i Wojska Polskiego. Od uli-
cy Czajewicza aż do Pomorskiej wzdłuż 
ul. Sienkiewicza miałaby biec ścieżka 
rowerowa. Na odcinku od ul. Kniaziewi-
cza do ul. Dworcowej wyznaczono ją po 
północnej stronie torów wąskotorówki. 

– Prawdopodobnie uda nam się 
wprowadzić ścieżkę rowerową i chod-
nik również na istniejący wiadukt – po-
wiedział wiceburmistrz Robert Widz. 
Wiadukt to najtrudniejszy odcinek. Ze 
względu na jego szerokość i koniecz-
ność zmieszczenia jezdni, torów wąsko-
torówki, ścieżki i chodnika, niezbędna 
będzie zmiana szerokości pasa jezdni. 
Zgodnie z koncepcją, zatoka przystanku 
przy wiadukcie miałaby z kolei zostać 
przeniesiona na drugą stronę torów 
kolei radomskiej. Pasażerowie nie mu-
sieliby w końcu czekać na przystanku za 
torami wąskotorówki. 

\\\   Ślepa ulica Kniaziewicza
Projekt zakłada też zamknięcie wy-

lotu ulicy Kniaziewicza w ul. Sienkie-
wicza. Z projektu wynika, że miałaby 
ona być ulicą ślepą, komunikująca się 
z resztą miasta przez ul. Nadarzyńską. 
To rozwiązanie raczej nie zostanie przy-
jęte entuzjastycznie, zwłaszcza przez 
mieszkańców bloku na rogu ulic Wojska 
Polskiego i Sienkiewicza.

– Z jednej strony mieszkańcy ulicy 
nie będą mieli w ten sposób ruchu tran-
zytowego, bo ulica nie będzie skrótem, z 
drugiej strony jest to jednak utrudnienie 

i o tym będziemy jeszcze rozmawiać – 
zapewnia burmistrz Daniel Putkiewicz.

Ze szczegółami koncepcji można się 
zapoznać na stronie gminy. Mieszkańcy 
mogą zgłaszać swoje uwagi drogą mai-
lową: konsultacje@piaseczno.eu.

Koncepcja to pierwszy etap. Po 
osiągnięciu porozumienia w kwestii 
przyjętych założeń będzie można zle-
cić opracowanie projektu. Inwestycję 
będzie realizował powiat, jako zarządca 
drogi. Oczywiście przy znaczącym fi-
nansowaniu zapewnionym przez gminę 
Piaseczno. 

Joanna Ferlian

Rondo usprawni ruch 
przy kolejce

Zmiana organizacji ruchu obejmie nie tylko skrzyżowanie przy kolejce

dokończenie ze str. 1



6 NR 333 (9) 21 KWIETNIA 2021 OCALIĆ OD ZAPOMNIENIA

W moim albumie rodzinnym 
jest zdjęcie, dość niewyraźne i 

czarno-białe. Pochodzi z czasów wojny 
i przedstawia ul. Bema w Piasecznie 
w zimowej szacie i dzieci siedzące na 
sankach. Bema długo była zabudowana 
tylko po jednej stronie. Stały tu wtedy 
niskie budynki, pobudowane kiedyś 
naprędce pod wynajem. Po stronie za-
chodniej ulicy stał tylko jeden dom. Była 
to nieogrodzona willa pani Marianny z 
Jabłonkowskich, zwanej przez nas „cio-
cią Marysią”, dom był nowoczesny, z ob-
szernym tarasem, na którym lubiliśmy 
się bawić. Dalej, aż po horyzont, ciąg-

nęły się pola obsadzane ziemniakami, 
burakami pastewnymi lub fasolą. Pola 
te były własnością rodziny rolników 
Jabłonkowskich lub ich spadkobierców. 

\\\   Mieszkańcy ul. Bema  
w czasie wojny

Przed wojną kilka domów należało 
tu do obywateli pochodzenia niemie-
ckiego. W momencie, gdy przyszedł 
rozkaz w marcu 1941 roku do podpisa-
nia Deutsche Volkslist i zadeklarowania 
swojej narodowości (zwanej popularnie 
folkslistą), zgłosili się wszyscy do podpi-
sania jej i co za tym idzie, podlegali np. 
wcieleniu do wojska niemieckiego. Jak 
wiadomo, nie byli to dobrzy niemiec-
cy żołnierze, często zdarzały się w tej 
grupie dezercje. O tych, co podpisali 
DVL, mówi się na ogół źle, nazywa się 
ich zdrajcami, ale sprawa jest bardziej 
skomplikowana, niż sądzimy. Wielu z 
nich było zasymilowanych ze społe-

czeństwem polskim, wielu nie. Napiszę 
o tych, którzy mieszkali w domach przy 
ul. Bema. Chodzili do kościoła w Starej 
Iwicznej, dzieci posyłali do szkół pol-
skich. Kilka osób pracowało w warszta-
tach kolejki grójeckiej, która przed woj-
ną była największym zakładem pracy w 
Piasecznie. Była to społeczność średnio 
zamożna, pracowita i zgodna.

Stanisław, Ślązak ze Śląska Cieszyń-
skiego, nie podpisał folkslisty, mimo że 
w jego przypadku mogło to się skończyć 
źle. Nie podpisał, bo jego żona Róża by 
mu tego nie wybaczyła. Róża Witowska 
pochodziła z Kałuszyna, Stanisław przy-
był tam około 1926 r. szukając pracy. 
Był rzemieślnikiem, wynajął pokój we 
dworze u Witowskich. Pracowity mło-
dy człowiek przypadł do gustu Helenie, 
matce Róży. Helena uparła się, aby mło-
dzi pobrali się, mimo że Róża kochała 
innego mężczyznę – zresztą z wzajem-
nością. Ślub się odbył. Helena uważała, 
że lepszy dobry rzemieślnik niż rozpar-
celowany hrabia i nie pomyliła się. Róży 
i jej dzieciom nigdy nie zabrakło chleba i 
książek. Róża i Stanisław wraz z trzema 
córkami przybyli do Piaseczna w 1933 r. 
Oboje byli wówczas dwudziestolatkami. 
Stanisław dostał pracę maszynisty na 
kolejce grójeckiej. Wynajęli domek sto-
jący przy ul. Bema, który był własnością 
państwa Krupskich, mieszkających na 
stałe w Warszawie. Sytuacja Stanisła-
wa, jeśli chodzi o narodowość, była 
skomplikowana. Podam przykład: W 
czasie wojny zmarła jego matka miesz-
kająca w miasteczku znajdującym się 
pod Pszczyną. Tam wszyscy z rodziny 

byli wciągnięci na listę Eingedeutschte, 
za niepodpisanie tej listy groziła kara 

śmierci lub wysyłka do obozu koncen-
tracyjnego. Otóż po śmierci matki Sta-
nisław zgłosił się do szefa kolejki gró-
jeckiej w Piasecznie z prośbą o urlop i 
pozwolenie na opuszczenia Generalnej 
Guberni. Rozmowa odbywała się w ję-
zyku niemieckim. To był dla Stanisława 
język ojczysty i pogawędka była miła do 
momentu, gdy szef spytał o folkslistę. To 
znaczy zapytał, czy Stanisław ma dopeł-
nione wszystkie formalności. Wówczas 
okazało się, że nie. Niemiec podszedł do 
Stanisława, spoliczkował go i wyrzucił 
z gabinetu. Syn nie pojechał na pogrzeb 
matki. Na szczęście, nie było dalszych 
konsekwencji. Piszę o tym dlatego, żeby 

uzmysłowić czytającym ten tekst, że to 
wielonarodowościowe Piaseczno było 
tyglem różnych nacji, wyznań i poglą-
dów. W czasie wojny, już we wrześniu 
1939 roku, domy z ul. Bema opustosza-
ły i tylko w kilku z nich pozostali Pia-
secznianie pochodzenia niemieckiego. 
Strzegli oni domostwa sąsiadów dzień 
i noc, bo zawsze mogło się okazać, że z 
zamieszania wojennego skorzystają zło-
dzieje. Spacerowali nocą po ulicy, robili 
dyżury i obserwowali domostwa. Żaden 
dom nie został okradziony, o czym z du-
mą poinformował Różę i Stanisława są-
siad z małego drewnianego domku. Gdy 
w 1944 r. przyszedł rozkaz dowódców 
niemieckich, aby pod karą śmierci ro-
dziny niemieckie opuściły miasto wraz z 
wycofującym się wojskiem niemieckim, 
nadszedł czas smutnych pożegnań. Zo-
stawiali oni swoje domy, zadbane i wy-

posażone we wszystko, co potrzebne w 
gospodarstwie domowym, bo zabrać 
ze sobą mogli niewiele. I wyruszyli 

gdzieś w nieznane, z małymi dziećmi, 
garstką dobytku. Mało się mówi o pia-
seczyńskich Niemcach i ich exodusie 
na zachód. I o tym, że w większości byli 
to porządni ludzie, wiedzący wiele o 
tym, kto ukrywa Żydów i do kogo przy-
chodzą po prowiant chłopcy z lasu. Nie 
zdarzały się donosy wśród sąsiadów  
z ul. Bema. 

\\\   Ul. Bema w latach 50. XX w.
Z tych, co wyemigrowali, nikt i ni-

gdy nie dał później znaku życia, można 
sądzić, że nikt z nich wojny nie przeżył. 
Ich domy przejęło państwo, zasiedliło 
je nowymi lokatorami, np. w drewnia-
nym małym domku tu wspominanym, 
po wojnie zamieszkała rodzina państwa 
Sobocińskich. Zapewne są tacy, co pa-
miętają ich ogród, bo sławny był w ca-
łym Piasecznie z drewnianych wiatracz-
ków, domków jak dla krasnali i różnych 
ozdób, na widok których przechodnie 
stawali zdumieni i zachwyceni. W latach 
50. mało się mówiło o piaseczyńskiej 
społeczności niemieckiej, w ogóle lepiej 
było mało opowiadać o wojnie. A dzieci 
już urodzone po wojnie, jak to dzieci, 
nadal zbierały się do wspólnych zabaw. 
Jechaliśmy rowerami na tak zwany 
„przeładunek”, gdzie na bocznicy stały 
puste wagony pasażerskie. Bawiliśmy 
się tam w wojnę. W ogóle zabawy w 

wojnę były popularne. Rysowaliśmy 
na ziemi wielkie koło, dzieliliśmy jego 
powierzchnię na części to były państwa, 
ustawialiśmy się w tych „państwach”, 
potem wołaliśmy komu wywołujemy 
wojnę. Do tej zabawy potrzebny był 
tylko patyk. Na ulicy graliśmy w komet-
kę, ruch był tu niewielki, w sumie tylko 
pieszy. Czasami przejechała furmanka z 
panem Józiem Lewińskim, którą ciągnął 
spracowany koń. Czasami przejechał 
pan Michał Turek, ciągnący duży wózek 
z dyszlem, ale to tylko we wtorek lub 
piątek. Jechał na targ sprzedać kaszę 
i fasolę ze śnieżnobiałych woreczków. 
Obok niego dreptała żona Antonina, 
oboje właściciele domu przy ul. Bema. 
Gdy pan Turek zmarł, spotkałam jego 
żonę stojącą na ulicy i wpatrzoną w dal, 
zagadałam do niej. Powiedziała, że cze-
ka na męża, bo zupa gotowa, a jego nie 
widać. Nie wiedziałam, co jej odpowie-
dzieć, pokiwałam tylko głową, że rozu-
miem. Inna sąsiadka, pani Dziadkiewi-
czowa, smażyła placki ziemniaczane i 

częstowała nimi dzieciaki bawiące się 
na podwórku, bo dzieci nie mogły być 
głodne. Jeszcze ta wojna w nas była.

Po co to wszystko napisałam? Bo 
ciągle we mnie tkwi ten smutek, gdy 
pomyślę o losie zwykłych ludzi uwikła-
nych w wielką politykę. 

Małgorzata Szturomska

Obrazki z ulicy Bema

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Róża z córkami i małym chłopcem sąsiadów, 1944 r.
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Podwórko u gospodarzy Faliszewskich, dom już nie istnieje

Róża i Stanisław obchodzą 50-lecie 
ślubu, na zdjęciu z wnuczętami,  
październik 1977 r.

Zdjęcie z 1943 roku, dzieci z rodziny 
pochodzenia niemieckiego, ul. Bema

Sąsiadki z ulicy Bema,  
panie Skrzeszewska, Cichocka  
i Dąbrowska, koniec lat 40. 

Mały domek państwa Sobocińskich, spłonął kilka lat temu

FO
T. 

ZB
IO

RY
 M

S
FO

T. 
ZB

IO
RY

 M
S



7NR 333 (9) 21 KWIETNIA 2021PROMOCJA

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

O G Ł O S Z E N I A

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno
ogłasza przetargi pisemne ograniczone  

na sprzedaż nieruchomości  
stanowiących własność Gminy Piaseczno

– 1 przetarg dot. sprzedaży nieruchomości oznaczonej jako działki nr 
ew. 115/65 o powierzchni 393 m2 i nr 115/66 o powierzchni 18 m2, 
położone obr. 35 m. Piaseczno przy ul. Danuty Siedzikówny „Inki”, dla 
której Sąd Rejonowy w Piasecznie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi  
księgę wieczystą nr WA5M/00250487/6.
Cena wywoławcza nieruchomości: 163.796,64 zł brutto (w tym 23% VAT)
Wysokość wadium: 8.189,83 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 28.05.2021 r. o godz. 9.00 w budynku 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5, pok. 38, I piętro. 

– 2 przetarg dot. sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
oznaczonej jako działka ewid. nr 166/2 o powierzchni 0,04ha, położo-
na w miejscowości Wola Gołkowska gm. Piaseczno, dla której Sąd 
Rejonowy w Piasecznie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi  księgę  
wieczystą nr WA1I/00014155/2.
Cena wywoławcza nieruchomości: 55.625,52 zł brutto (w tym 23% VAT)
Wysokość wadium: 2.781,27 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 28.05.2021 r. o godz. 10.00 w budynku 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5, pok. 38, I piętro. 

- 3 przetarg dot. sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej 
oznaczonej jako działka ewid. nr 282/30 o powierzchni 200m2, położo-
na w miejscowości Wólka Kozodawska gm. Piaseczno, dla której Sąd 
Rejonowy w Piasecznie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi  księgę 
wieczystą nr WA5M/00295438/5.
Cena wywoławcza nieruchomości: 38.954,10 zł brutto (w tym. 23% VAT)
Wysokość wadium: 1.947,70 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 28.05.2021 r. o godz. 11.00 w budynku 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5, pok. 38, I piętro.  

Ogłoszenie o przetargach na sprzedaż w/wym nieruchomości zostało wy-
wieszone na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno z siedzibą 
w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze, na stronie internetowej 
urzędu www.piaseczno.eu i BIP.
Bliższych informacji o przetargach i szczegółowych warunkach sprzedaży 
udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno,  w godz. 8-16, tel. 22 70-17-523.

Piaseczno,  16.04.2021 r.

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. Robert Widz

II Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno

Wyciąg z ogłoszenia 
o przetargach

– Pola tradycyjnej aktywności i kontakty międzyludzkie zostały mocno ograniczone, 
ale to nie oznacza, że zaprzestajemy edukacji ekologicznej mieszkańców Piaseczna. 
Wręcz przeciwnie. Potrzeby w tym zakresie są naprawdę ogromne. Zachęcam całe rodz-
iny do skorzystania z oferty festiwalu. Dzięki zdobytej wiedzy i dobrej zabawie będziecie 
Państwo mogli świadomie i mądrze działać na rzecz ochrony środowiska – mówi bur-
mistrz Piaseczna Daniel Putkiewicz.

Pięciogodzinny festiwal podzielony na bloki
– EKOfeston to połączenie wiedzy i atrakcji adekwatnych do wieku, potrzeb, 

predyspozycji oraz zainteresowań dzieci, a także, co bardzo ważne, dorosłych. Chodzi 
bowiem o to, aby udział w wydarzeniu mógł wziąć każdy, bez względu na wiek i mie-
jsce zamieszkania, bo edukacja ekologiczna jest wspólną potrzebą wszystkich, zwłaszcza 
podczas obchodów Dnia Ziemi – podkreśliła Małgorzata Masłowska-Bandosz, dyrektor 
Działu Edukacji Ekologicznej firmy Abrys.

Podczas ponad pięciogodzinnego festiwalu podzielonego na blok dla dzieci w godz. 
9.00-12.00, a także na blok dla dorosłych odbiorców w godz. 12.00-15.00, nie zabraknie 
treści poświęconych gospodarowaniu odpadami i wodą, a także ochronie klimatu, pow-
ietrza, bioróżnorodności oraz naszego zdrowia. Przeprowadzone zostaną kreatywne 
warsztaty recyklingowe i konkursy z nagrodami. Pojawią się barwne postaci, baśnio-
we aranżacje i atrakcje, pozwalające na połączenie dobrej zabawy z przekazywaniem 
wiedzy. Wystąpią eksperci oraz pasjonaci ochrony środowiska, a także podjęte zostaną 
próby znalezienia rozwiązań dla naszych codziennych problemów, związanych choćby 
z segregacją odpadów albo ochroną powietrza. Poruszony zostanie temat właściwe-
go kompostowania oraz idea „less waste” czyli ograniczanie produkcji odpadów w 
naszych domach. Będziemy mogli też wykonać ekodetergenty. Zapraszamy na wspólne 
świętowanie Dnia Ziemi!

Program festiwalu jest na stronie: ekofeston.abrys.pl

W czwartek 22 kwietnia 2021 r. o godzinie 9.00 zapraszamy do udziału  
w pierwszym Ekologicznym Festiwalu Online EKOfeston, organizowanym 

przez Dział Edukacji Ekologicznej firmy Abrys.  
Partnerem tego niezwykłego wydarzenia jest Gmina Piaseczno. To jedyne  

w swoim rodzaju ogólnopolskie i bezpłatne wydarzenie pozwala  
na wspólne świętowanie Dnia Ziemi w wirtualnej rzeczywistości, ale w trosce 

o prawdziwe środowisko. Żeby wziąć udział w Festiwalu wystarczy  
wejść na stronę: ekofeston.abrys.pl lub w serwisie Facebook znaleźć  

wydarzenie „EKOfeston Ekologiczny Festiwal Online”.

Ekologiczny Festiwal Online  
– świętujemy Dzień Ziemi

URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 727 34 11, www.gorakalwaria.pl

P R O M O C J A

Przerzuceni z Zachodu
W ostatni piątek burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wraz z przedstawi- 

cielami Rady Miejskiej (na czele z przewodniczącą Aleksandrą Fedynicz- 
-Komosą), władz Baniochy-Wsi i Baniochy-Osiedla oraz banioskiej szkoły 
oddali cześć polskim żołnierzom, których upamiętnia pomnik przy ul. Wiej- 
skiej w Baniosze.

W nocy z 16 na 17 kwietnia 1944 roku – czyli 77 lat temu – nad wsią 
wyskoczyli ze spadochronami czterej tzw. cichociemni w ramach operacji 
„Weller 12”. Przeszkoleni w Wielkiej Brytanii, w okupowanej Polsce pro- 
wadzili działalność konspiracyjną jako członkowie Armii Krajowej. Dwóch  
z nich przypłaciło to życiem. Jednak kolejny uczestnik akcji, major Alek-
sander Tarnawski, jest ostatnim żyjącym spośród ponad 300 cichociem-
nych. Właśnie on odsłonił, w 2017 roku, kamień z tablicą przy Wiejskiej. 
Kombatant z Gliwic niedawno skończył 100 lat!

Z koszar na Wschód
13 kwietnia uczciliśmy Dzień Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej (właśnie 

13 kwietnia, 1943 roku, Niemcy poinformowali o odkryciu masowych 
grobów w Katyniu). Hołd zamordowanym złożyliśmy w dawnych koszarach 
w Górze Kalwarii, gdzie znajduje się pomnik z nazwiskami ofiar związa-
nych z naszą gminą. Oprócz gminnych władz reprezentowany był – przez 
pracowników i uczniów klas mundurowych – Zespół Szkół Zawodowych  
im. Marszałka Franciszka Bielińskiego.

W kwietniu i maju 1940 r. blisko 22 tys. jeńców wojennych i więźniów 
– obywateli polskich – zostało rozstrzelanych w Związku Sowieckim  
na mocy decyzji władz tego państwa przez miejscową policję polityczną. 
Uśmiercono przynajmniej 23 osoby, które miały związek z gminą Góra 
Kalwaria. To przede wszystkim oficerowie służby stałej i rezerwy 1. Pułku 
Artylerii Najcięższej, który miał siedzibę przy ul. Dominikańskiej.

Zmierzali do Katynia
Z kolei w 11. rocznicę katastrofy lotniczej w rosyjskim Smoleńsku bur-

mistrz Arkadiusz Strzyżewski oddał cześć Agnieszce Pogródce-Węcławek, 
jednej z 96 ofiar. Na grobie funkcjonariuszki Biura Ochrony Rządu na gór-
skokalwaryjskim cmentarzu jak co roku złożył wieniec i znicze. Pani pod-
porucznik była mieszkanką naszej gminy – Góry Kalwarii i Czerska. Miała 
34 lata.

10 kwietnia 2010 r. na pokładzie polskiego samolotu był również Paweł 
Krajewski, który zamieszkał w naszym mieście kilka miesięcy przed tra-
gedią. Funkcjonariusz BOR-u, rówieśnik Agnieszki Pogródki-Węcławek, 
spoczął na cmentarzu w rodzinnym Przasnyszu (woj. mazowieckie).

W katastrofie zginęli wszyscy uczestnicy lotu na uroczystości upa-
miętniające zbrodnię katyńską, m.in. prezydent RP Lech Kaczyński i jego 
małżonka Maria.

W Baniosze wspomnieliśmy 77. rocznicę zrzutu cichociemnych. Od prawej: 
przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa, burmistrz Arkadiusz Strzyżewski 
i radna Czesława Książek

Biało-czerwone kwiaty 
dla mundurowych

Środek kwietnia to szczególny czas w gminie Góra Kalwaria. W ciągu zaledwie tygodnia  
oddajemy hołd miejscowym ofiarom zbrodni katyńskiej i katastrofy smoleńskiej  

oraz uczestnikom wojennej operacji lotniczej „Weller 12”. Tym razem – z racji epidemii  
– złożenie kwiatów i zniczy miało kameralną formę.

Park rekreacji zostanie ulokowany na terenie byłej jednostki  
wojskowej, naprzeciwko dawnego Domu Żołnierza (obecnie Ośrodka 
Kultury).

Chcąc wyjść naprzeciw oczekiwaniom rodziców dzieci, seniorów oraz 
osób z dysfunkcjami, burmistrz Góry Kalwarii zachęca do przekazywania 
wniosków i pomysłów, które pomogą opracować najpierw koncepcję,  
a następnie projekt obiektu.

Swoje propozycje (prosimy o zwięzły opis) do 7 maja 2021 r. moż-
na przesyłać na adres parkaktywnosci@gorakalwaria.pl lub składać  
w wersji papierowej (w zaklejonej kopercie, z dopiskiem Park Aktyw- 
ności) do skrzynki podawczej przy drzwiach Urzędu Miasta i Gminy 
 przy ul. 3 Maja 10.

Podaj pomysł 
na plac

To będzie miejsce zabawy i aktywnego odpoczynku  
dla najmłodszych dzieci, nastolatków, seniorów  

oraz osób niepełnosprawnych. Gmina Góra Kalwaria 
przystępuje do opracowania koncepcji nowoczesnego, 

zielonego placu, na którym spotkają się różne  
pokolenia mieszkańców.
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\\\ POWIAT

Od 10 kwietnia obowiązuje 
rozporządzenie wprowadzające 
nowy taryfikator mandatów. 
Zebraliśmy informacje, jakie 
kary obowiązują teraz za 
poszczególne wykroczenia.  

W ostatnich dniach pojawiły się 
doniesienia dotyczące wysokich 

mandatów za puszczanie psa luzem w 
miejscach publicznych. Nowe rozpo-
rządzenie wywołało oburzenie wielu 
właścicieli psów. Okazuje się jednak, 
że same przepisy regulujące to, kiedy i 
gdzie wolno nam spuścić psa ze smyczy, 
nie uległy zmianie. Jedyna zmiana, jaką 
wprowadza rozporządzenie, to taryfi-
kator kar za nieprzestrzeganie obowią-
zującego prawa. 

Dotychczas kwestie kar za brak 
smyczy i kagańca regulował art. 77 
kodeksu wykroczeń, mówiący, że za 
„niezachowanie środków ostrożności 
przytrzymaniu zwierzęcia” grozi nam 
grzywna w wysokości od 50 do 500 zł. 
W nowym rozporządzeniu ten artykuł 
został rozbity na dwa paragrafy. 

Art. 77 §1 k. w. mówi o „niezachowa-
niu zwykłych lub nakazanych środków 
ostrożności przy trzymaniu zwierzęcia”. 
W tym przypadku wprowadzono taryfi-
kator kar w wysokości od 50 do 250 zł. 

Art. 77 §2 k. w., w którym mowa o 
„niezachowaniu zwykłych lub nakaza-
nych środków ostrożności przy trzy-
maniu zwierzęcia, które swoim zacho-

waniem stwarza niebezpieczeństwo 
dla życia lub zdrowia człowieka”, ustala 
wysokość grzywny na 500 zł. 

Co to realnie oznacza? W praktyce 
niewiele się zmieniło. Nadal możemy 
spacerować z pupilem i spuszczać go 
ze smyczy tam, gdzie jest to dozwolo-
ne. Te miejsca zaś wskazują samorządy 
gminne w regulaminach utrzymania po-
rządku i czystości. – Przepis ten należy 
odczytywać w granicach przytoczonego 
art. 10a ust. 3 ustawy o ochronie zwie-
rząt oraz gminnych regulaminów. Man-
datem są  zatem zagrożone sytuacje, gdy 
nie mamy psa na smyczy w miejscach, 
w których gmina wymaga trzymania 

ich na smyczy (przy czym nie może być 
to generalny zakaz puszczania psów –
muszę istnieć równocześnie miejsca, 
gdzie puszczanie psów jest dozwolone) 
lub jeśli puszczając psa bez smyczy, nie 
jesteśmy w stanie zachować nad nim 
kontroli – komentuje nowe rozporzą-
dzenie mecenas Karolina Kuszlewicz, 
prowadząca na Facebooku stronę „W 
imieniu zwierząt i przyrody – głosem 
adwokatki”. 

Właściciele psów nie mają więc po-
wodów do obaw. Nadal możemy spa-

cerować z psem bez smyczy i kagańca 
tam, gdzie mogliśmy to robić dotych-
czas. Jedyna różnica to kara, na jaką się 
narazimy łamiąc te przepisy. 

W rozporządzeniu dodano też no-
we wykroczenie – nieutrzymywanie 
środka transportu we właściwym sta-
nie sanitarnym przez przewoźnika obo-
wiązanego do zapewnienia podróżnym 
odpowiednich warunków higieny. To 
oczywiście efekt uboczny pandemii. W 
przypadku braku dezynfekcji pojazdu 
czy nieodpowiedniej wentylacji prze-
woźnik może zapłacić od 100 do 250 
zł kary.

Aż 10 tys. zł może zapłacić właści-
ciel nieruchomości, który nie posiada 
skrzynki na listy. Obowiązek posiada-
nia skrzynki pocztowej wynika z art. 
40 ustawy z dnia 23 listopada 2012 r. 
Prawo pocztowe (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 
2188 z późn. zm.). Warto też pamiętać, 
że musi ona spełniać wymogi określone 
w prawie.

W nowym rozporządzeniu zmieniły 
się też zapisy dotyczące palenia tytoniu. 
Wprowadzono regulacje uwzględniają-
ce nowe sposoby palenia tytoniu, czyli 
tzw. „elektryki”. Mandat można dostać 
nie tylko za sprzedaż wyrobów tyto-
niowych nieletnim, ale również za brak 
tabliczki z informacją o takim zakazie 
– 150 zł. Tej samej wysokości mandat 
grozi właścicielowi lub zarządzającemu 
obiektem lub środkiem transportu za 
nieumieszczenie informacji o zakazie 
palenia.

Karolina Hofman

Wyższe mandaty
\\\ ZAMIENIE, ZGORZAŁA

Nowa szkoła w Zamieniu jest 
już gotowa. Trwa nabór kadry 
i uczniów. Rodzice martwią się 
zaś o to, jak dzieci będą docierać 
do placówki.

N ajwiększa gmina inwestycja w 
ostatnich latach jest już goto-

wa. Podstawówka w Zamieniu miała 
wprawdzie ruszyć już w ubiegłym roku, 
ale z różnych względów przedłużono 
realizację tej inwestycji aż do roku bie-
żącego. Od września przy ul. Waniliowej 
w Zamieniu naukę rozpoczną ucznio-
wie z okolicznych osiedli oraz Zgorzały. 
Mieszkańcy oddalonych od placówki 
osiedli narzekają, że szkoła jest za dale-

ko nawet w linii prostej, a zważywszy na 
brak dróg łączących tzw. Nową Zgorzałę 
z ul. Postępu, rodziców czeka wożenie 
dzieci naokoło, przez ul. Krasickiego. 
Wprawdzie gmina deklaruje, że do 
końca września zostanie wybudowany 
ciąg dalszy ul. Wilgi do ul. Gołębia i da-
lej do ul. Cyraneczki i Postępu, ale nie 
wszyscy mieszkańcy są w tej kwestii 
optymistami. 

Problem z dotarciem uczniów do 
szkoły widzą też mieszkańcy samego 
Zamienia. Chodnik istnieje bowiem tyl-
ko na fragmencie ulicy Waniliowej, a na 
ul. Arakowej kończy się wraz z blokami. 
Podczas spotkania online z mieszkańca-

mi Zgorzały władze gminy obiecały, że 
chodnik na ul. Waniliowej powstanie do 
września, ale przyznały, że na Arakowej 
to się nie uda. 

Rekrutację uczniów i pracowników 
do szkoły w Zamieniu prowadzi szkoła 
w Mysiadle. Od września naukę na Wa-
niliowej rozpoczną na pewno ucznio-
wie uczęszczający dotąd do filii przy ul. 

Cyraneczki w Zgorzale. W przypadku 
dzieci uczących się dotąd w innych lesz-
nowolskich placówkach gmina pozosta-
wiła decyzję rodzicom. Uczniowie mogą 
przenieść się do Zamienia lub konty-
nuować edukację w dotychczasowej 
placówce. Jak zapowiedziała wójt Ma-
ria Jolanta Batycka-Wąsik, ze względu 
na pandemię nie będzie organizowany 
konkurs na dyrektora szkoły w Zamie-
niu. Stanowisko to zostanie wybranej 
osobie powierzone.

Budowa szkoły w Zamieniu koszto-
wała blisko 38,4 mln złotych. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Szkoła gotowa, 
chodnika na razie brak

\\\ WTOREK TEATRALNY – ŻYCIORYS     
Centrum Kultury zaprasza na monodram w wykonaniu Wojciecha Wyso-
ckiego. 
Wojciech Wysocki, oprócz pracy scenicznej w teatrach dramatycznych, komedio-
wych i w radiu, jest popularnym aktorem telewizyjnym i filmowym, szczególnie 
lubiany dzięki serialowi „Ranczo”, w którym wcielił się w postać doktora Wezóła. 
Jako miłośnik, znawca i propagator poezji, jest również twórcą, scenarzystą, reżyse-
rem i wykonawcą monodramu „Życiorys”. Monodram stanowi prezentację starannie 
wybranych, połączonych przez artystę w sceniczną całość utworów Zbigniewa 
Herberta, które zostały tak dobrane, by stworzyć i opowiedzieć o życiu człowieka od narodzin aż do śmierci. 
Scenariusz, reżyseria i wykonanie – Wojciech Wysocki; Akompaniament – Piotr Kajetan Matczuk; Zdjęcia, wizualizacje – Emilia 
Gowin. 27 kwietnia, godz. 20.00, transmisja na FB Centrum Kultury.

\\\ PIASECZNO

Imponujący budynek szkoły w Zamieniu czeka na uczniów

Od września przy ulicy 
Waniliowej w Zamieniu 

naukę rozpoczną 
uczniowie z okolicznych 

osiedli oraz Zgorzały

Aż 10 tys. zł może 
zapłacić właściciel 

nieruchomości, który nie 
posiada skrzynki na listy
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Na pewno nie mogą być nazwane zwyczajnymi czy sztampowy-
mi, ponieważ każda z nich jest wyjątkowa. Taką wyjątkową kamienicą 
będzie mógł poszczycić się także Tarczyn.

Dzięki zaangażowaniu Gminy Tarczyn przy ul. Rynek powstanie nowa 
inwestycja. Kamienica, której budowa stanie się kolejnym etapem zmian 
w wyglądzie tarczyńskiego Rynku. 

– Gmina Tarczyn nieustannie stosuje najwyższe standardy jakościo-

we w zakresie realizowanych inwestycji i świadczonych usług, wyko- 
nując liczne przedsięwzięcia infrastrukturalne, w które wpisuje się 
także budowa kamienicy. Chcielibyśmy, aby zapoczątkowała ona szereg  
zmian w wyglądzie tarczyńskiego rynku – mówi Barbara Galicz, Bur- 
mistrz Tarczyna.

Planowane jest wykonanie trzykondygnacyjnego, niepodpiwniczon-
ego budynku składającego się z parteru, I piętra, poddasza użytkowego, 

a także zagospodarowania terenu wokół budynku. Zostaną przeprow-
adzone także roboty wykończeniowe na parterze. Planowane jest także 
utworzenie 17 miejsc postojowych (w tym jednego dla osób z niepełno-
sprawnością). Całości dopełni zagospodarowanie terenów zielonych 
wokół inwestycji.

Jednocześnie gmina rozpoczęła budowę budynku mieszkalnego przy 
ul. Stępkowskiego w Tarczynie.

Mają niepodważalny urok! Nowa kamienica w Tarczynie!
Kamienice nadają charakter miastom i miasteczkom. Są ich wizytówką i miejscem, które tworzy niepowtarzalny klimat. 

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE  ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl

Wyłudzają na spis powszechny
\\\ POWIAT

Od 1 kwietnia trwa  
spis powszechny. Oszuści  
już znaleźli sposób, 
jak wykorzystać go  
do wyłudzania pieniędzy.  

P olicja regularnie ostrzega przed 
rozmaitymi technikami wykorzy-

stywanymi przez oszustów. Wyłudze-
nia „na wnuczka” czy „na policjanta” 
to zaledwie wierzchołek góry lodowej. 
Złodzieje nie ustają w wynajdywaniu 
nowych sposobów na wzbogacenie się 
naszym kosztem. Trwający obowiązko-
wy spis powszechny to dla nich idealna 
okazja do działania. Na ich aktywność 
zwraca uwagę zajmujące się sprawa-
mi seniorów stowarzyszenie MANKO, 

które od lat prowadzi kampanię „Stop 
Manipulacji – Nie daj się oszukać”. – W 
pierwszej fazie spisu powszechnego, 
seniorzy są szczególnie narażeni na 
oszustwa poprzez fałszywe strony 
internetowe „umożliwiające” udział 
w spisie. Należy uważać na wszystkie 
komunikaty przychodzące z niespraw-
dzonych źródeł, a wśród nich m.in.: e-
-maile, SMSy, media społecznościowe 
czy komunikatory. Pod żadnym po-
zorem nie powinno się klikać w linki 

zewnętrzne zawarte w podejrzanych 
wiadomościach, ponieważ mogą one 
prowadzić do stron czy aplikacji, które 
bez problemu przechwycą nasze dane 
– ostrzega stowarzyszenie. Spis inter-
netowy jest prowadzony wyłącznie za 
pośrednictwem oficjalnej strony rządo-
wej: www.spis.gov.pl. 

Badania pokazują, że zaledwie 
20% seniorów korzysta z Internetu. 
Do osób, które nie dokonają samospisu 
za pośrednictwem sieci, będą dzwonić 
rachmistrzowie z Głównego Urzędu 
Statystycznego. Dlatego stowarzysze-
nie i policja przestrzegają osoby starsze 
przed oszustami podszywającymi się 
pod rachmistrza przez telefon. Zanim 
podamy dzwoniącemu jakiekolwiek da-
ne, sprawdźmy jego tożsamość – rach-
mistrz powinien podać nam swoje imię, 
nazwisko i numer legitymacji. Podane 
przez niego informacje możemy zwe-
ryfikować za pośrednictwem infolinii 
22 279 99 99. 

Może się zdarzyć, że rachmistrz 
zapuka do naszych drzwi. Również tu 
wskazana jest ostrożność. Jeśli na na-
szym progu pojawi się osoba podająca 

się za rachmistrza, poprośmy ją o wyle-
gitymowanie się i potwierdźmy jej dane 
na podanej powyżej infolinii. 

Co zatem zrobić, by uniknąć ryzy-
ka oszustwa? Najbezpieczniej będzie 
oczywiście spisać się samodzielnie. 
Jeśli nie poruszamy się pewnie w In-
ternecie, poprośmy o pomoc kogoś 
zaufanego – członka rodziny czy są-
siada. Możemy również skorzystać z 
pomocy urzędników – Osoby, które nie 
mają komputera lub Internetu, mogą 
się spisać w Urzędzie Miasta i Gminy 
Konstancin-Jeziorna, a także w siedzi-
bie i oddziałach Urzędu Statystycz-
nego w Warszawie. Dostępne są tam 
stanowiska komputerowe do spisu, a 
pomocą służą przeszkoleni pracownicy 
– informuje konstanciński magistrat. 
Podobne stanowiska znajdziemy w 
urzędach we wszystkich gminach po-
wiatu. Zanim jednak wybierzemy się do 
urzędu, pamiętajmy o wcześniejszym 
telefonicznym umówieniu się na wizytę 
– ta konieczność wynika oczywiście z 
obostrzeń sanitarnych. 

Karolina Hofman
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Mieszkańcy kolejnych sołectw 
organizują się w ramach 
obywatelskich akcji sprzątania 
zaśmieconych miejsc. Wiosenne 
porządki wspiera również 
konstanciński magistrat.

J uż w najbliższy czwartek będziemy 
obchodzić Światowy Dzień Ziemi. Te-

mu międzynarodowemu świętu trady-
cyjnie już towarzyszą akcje sprzątania 
zaśmieconych miejsc. Niedawno furorę 
w mediach społecznościowych zrobił 
post aktorki Jolanty Fraszyńskiej, która 

wraz ze swoim partnerem Tomaszem 
Zielińskim posprzątała sąsiedztwo Par-
ku Zdrojowego. – Ludzie, zmieniajmy 
się, bo zrobimy sobie z tej planety śmiet-
nik – apelowała artystka, wyławiając z 
Jeziorki kolejne opróżnione „małpki”. 

Podobne inicjatywy są właśnie 
organizowane przez kolejne sołectwa 
gminy Konstancin-Jeziorna. Za porząd-
ki wzięli się m.in. mieszkańcy Parceli 

i Czernideł, uprzątając zaniedbane 
miejsca i dzikie wysypiska. W ramach 
ogólnopolskiej Operacji Czysta Rzeka 
wolontariusze oczyścili brzeg Wisły od 
Gassów do Dębówki. Łącznie zebrano 
ponad trzy tony śmieci – głównie pu-
szek i butelek, choć wśród odpadów by-
ło również wiele opon samochodowych. 
Podobne akcje planowane są m.in. w 
Oborach, Cieciszewie i Kawęczynku. 
Mieszkańcy chcą też posprzątać tereny 
chylickiej cegielni. 

O porządek w gminie dba również 
magistrat. – [Śmieci] z gminnych działek 
na bieżąco usuwa Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Konstancinie-Jeziornie 
– od marca do połowy kwietnia z kra-
jobrazu miasta zniknęło już ponad 14 
ton śmieci. Jeśli jednak odpady znajdu-
ją się na prywatnych posesjach, wtedy 
to ich właściciele są wzywani przez 
Straż Miejską do uprzątnięcia terenu. 
Niestety, wiele osób nie wywiązuje się 
z obowiązków wynikających z ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach – informują urzędnicy. Dekla-
rują również pomoc mieszkańcom, któ-
rzy organizują akcje sprzątania śmieci. 
Urząd zapewnia rękawice i worki na 
śmieci, a po zakończonej akcji uprząta 
zebrane odpady – wystarczy wcześniej 
skontaktować się z Wydziałem Gospo-
darki Komunalnej i poinformować o 
planowanych porządkach. Pracownicy 
wydziału zachęcają również do zgła-
szania im dzikich wysypisk na terenie 
gminy. Można to zrobić za pośredni-
ctwem Gminnego Systemu Informacji 
Przestrzennej (www.gsip.konstancinje-
ziorna.pl) lub kontaktując się ze strażą 
miejską. 

Karolina Hofman 

Obywatelskie porządki 

Gmina zachęca, by zgłaszać  
zaśmiecone miejsca. Oferuje też 
wsparcie w akcjach sprzątania  
takich okolic
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AN Może się zdarzyć,  
że rachmistrz zapuka  

do naszych drzwi. 
Również tu wskazana 

jest ostrożność
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OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tj. Dz.U. z 2020 r., poz. 1363  
ze zm.) zawiadamia, że w dniu 7 kwietnia 2021 r., na wniosek Burmistrza Gminy Konstancin-Jeziorna,  
została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 14/2021 (nr rej. ARB.6740.1.2.2021.KK),  
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: rozbudowa drogi gminnej  
ul. Pocztowej w Konstancinie-Jeziornie wraz z budową i przebudową infrastruktury technicznej 
Działki inwestycyjne w jednostce ewidencyjnej 141802_4 Konstancin-Jeziorna – miasto:   
działki w liniach rozgraniczających projektowanej drogi:
·  przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej, drukiem wytłuszczonym podano nr działek 

pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę Konstancin-Jeziorna, w nawiasach 
podano nr działki po podziale, a po średniku nr działek po podziale poza projektowanym pasem 
drogowym pozostające przy aktualnym właścicielu, oznaczone wg katastru numerami:
obręb 01-09: 2/1 (2/4; 2/3), 3/8 (3/15; 3/14), 1/6 (1/20, 1/22; 1/21), 1/7, 49/11, 3/7, 4/8, 49/9, 49/10,
obręb 01-04: 75 (75/1; 75/2), 90 (90/1; 90/2), 97/8, 97/9, 97/10.

·  działki poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi – ul. Pocztowej:
działki, na których planowane jest wykonywanie robót budowlanych związanych  
z przebudową innych dróg publicznych oraz budową i przebudową sieci telekomunikacyjnej, 
sieci energetycznej, sieci kanalizacji deszczowej:
obręb 01-04: 98/3, 98/4, 93,
obręb 01-09: 2/3 (powstała z działki nr ew. 2/1), 1/21 (powstała z działki nr ew. 1/6), 3/14 (powstała 
z działki nr ew. 3/8).

Z treścią decyzji nr 14/2021 z dnia 7 kwietnia 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz 
załączonymi do niej materiałami można zapoznać się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie,  
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, pokój 138, od pon. do pt. w godzinach 8-16. 

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, ww. decyzji nadano rygor natychmiastowej 
wykonalności.

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 21.04.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.2.2021.KK          

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia  10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1363 ze zm.) 
zawiadamiam, że w dniu 25 marca 2021 r., zostały wydane decyzje:
• Starosty Piaseczyńskiego nr 11/2021 (nr rej. ARB.6740.1.25.2020.KSt), o umorzenie części inwestycji 
drogowej polegającej na: budowa dróg gminnych – ulic: 2 KDL, 3 KDL i 25 KDL w miejscowości Stara 
Iwiczna i Kolonia Lesznowola w zakresie działek ew. nr 14/13, 14/16, 16/6 z obrębu 0007 Kolonia 
Lesznowola, jednostka ew. 141803_2 Lesznowola
• Starosty Piaseczyńskiego nr 13/2021 (nr rej. ARB.6740.1.25.2020.KSt), na wniosek Wójta Gminy 
Lesznowola o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: budowie dróg gminnych  
– ulic: 2 KDL, 3 KDL i 25 KDL w miejscowości Stara Iwiczna i Kolonia Lesznowola,
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej: 
w liniach rozgraniczających projektowanych dróg:
drukiem wytłuszczonym – pod drogę gminną, w nawiasach podano nr działki po podziale (po średniku 
działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym właścicielu), oznaczone wg katastru 
nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0007 Kolonia Lesznowola: 22/7, 
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0025 Stara Iwiczna: 14/16, 14/25, 14/13, 
16/6, 8 (8/1, 8/2, 8/3), 9 (9/1, 9/2, 9/3), 11/1 (11/3, 11/4, 11/5), 14/12 (14/31, 14/32), 14/11 (14/33, 
14/34, 14/35), 16/5 (16/11, 16/12), 17/1 (17/3, 17/4, 17/5), 211/1 (211/3, 211/4, 211/5),
 poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
przeznaczone pod przebudowę innych dróg publicznych, budowy urządzeń wodnych, urządzeń 
melioracji wodnych i sieci:
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0007 Kolonia Lesznowola: 22/12, 22/6,
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0022 Nowa Wola: 510/10,
jednostka ewidencyjna 141803_2 Lesznowola, obręb 0025 Stara Iwiczna: 20

 Z treścią decyzji nr 11/2021 z dnia 25 marca 2021 r. na umorzenie części inwestycji drogowej oraz 
z treścią decyzji nr 13/2021 z dnia 25 marca 2021 r. na realizację inwestycji drogowej oraz załączonymi 
do niej materiałami można zapoznać się w Kancelarii Architektoniczno-Budowlanej na parterze 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno.

Na podstawie art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, niniejszej decyzja posiada rygor natychmiastowej 
wykonalności.

Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego, za moim 
pośrednictwem, (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni  
od dnia jej publicznego ogłoszenia. 

Zgodnie z art. 49 ustawy Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.. 
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 21.04.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.25.2020.KSt          

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 

      

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
o wszczęciu postępowania

Na podstawie art. 11d ust. 5 i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (t.j. Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) 
zawiadamia się, że w dniu 22 marca 2021 r. zostało wszczęte postępowanie w sprawie udzielenia 
zezwolenia na realizację inwestycji drogowej: 
inwestor:       Wójt Gminy Prażmów, ul. Czołchańskiego 1, 05-505 Prażmów  
inwestycja:   budowa drogi gminnej – ulicy Radosnej w Prażmowie
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
w liniach rozgraniczających projektowanych dróg: 

drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez Gminę Prażmów, w nawiasach podano nr 
działki po podziale (po średniku działki po podziale poza inwestycją pozostające przy aktualnym 
właścicielu), oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, obręb 0021 Prażmów: 40/18, 40/16 (40/28, 40/29),  
40/20 (40/30, 40/31), 40/21 (40/32, 40/33), 40/22 (40/34, 40/35), 40/23 (40/36, 40/37), 40/24  
(40/38, 40/39), 40/25 (40/40, 40/41), 40/19, 192,
poza liniami rozgraniczającymi projektowanej drogi:
działki, na których planowane jest wykonanie robót związanych z przebudową innych dróg 
publicznych,
jednostka ewidencyjna 141805_2 Prażmów, obręb 0021 Prażmów: 25/3, 40/17, 40/27

Akta sprawy do wglądu znajdują się w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 
05-500 Piaseczno, kancelaria Architektoniczno-Budowalna, gdzie, od pon. do piąt. w godzinach 8-16, 
można zgłaszać ewentualne uwagi i wnioski do czasu wydania orzeczenia w sprawie. 

Zgodnie z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się  
za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.

Jednocześnie zgodnie z art. 49a k.p.a. informuje się, że o innych czynnościach, z wyjątkiem 
zawiadomienia o wydaniu decyzji, organ będzie informował poprzez zawiadomienie w Biuletynie 
Informacji Publicznej (http://bip.piaseczno.pl/public/).
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 21.04.2021 r.
Nr rej. ARB.6740.1.23.2020.KSt          

 Z up. Starosty Piaseczyńskiego mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś 
Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego 
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DAM PRACĘ 

Firma produkcyjna z Tarczyna poszukuje 
lakiernika proszkowego, spawacza, toka-
rza, frezera. Więcej informacji pod nume-
rem tel. 695108833

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz), 

tel. 606 259 458 

aaa Praca w ochronie Tarczyn/Jeziorany. 
Poszukujemy osób z orzeczeniem o nie-
pełnosprawności (warunek konieczny) 
do pracy przy ochronie małej budowy  
w Tarczynie/Jeziorany. Nie wymagamy 
doświadczenia. TEL. 736-852-084

Zatrudnię pomoc kuchenną 
lub samodzielną kucharkę.  
Henryków-Urocze.516 709 732

Pilnie zatrudnimy pracowników  
produkcyjnych - Góra Kalwaria. Więcej 
informacji pod numerem 881-455-883.

Magazynier na skład budowlany  
ul. Mostowa 11 Żabieniec  

Ekspedientkę do sklepu spożywczego  
w Ustanowie, tel. 668 463 460 

Kucharka do pracowni garmażeryjnej, 
Mysiadło, tel. 603 68 65 61

Panią do sprzątania domu,  
tel. 603 202 133

Przyjmę panią do prania i sprzątania sa-
mochodów ciężarowych, 1-2 dni w tygo-
dniu, godziny pracy do uzgodnienia, Łazy 
k. Magdalenki, tel. 604 626 444   

USŁUGI  

Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, 
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl  

Studnie głębinowe/ wiercenie studni  
Tel. 724 246 881 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Ogrodzenia panelowe, siatka,  
betonowe Tel. 888 072 689 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721

USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997

Złota rączka Tel. 609 009 213 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

GLAZURA, GRES, REMONTY 601 219 482

Docieplanie Budynków 795 96 96 96 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 

Kominiarz tel. 500 214 632 

Meble na wymiar, kuchnie, 608027564

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 

Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

STUDNIE GŁĘBINOWE TEL 504-01-02-01 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315

Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Malowanie, remonty mieszkań, 
 glazurnictwo tel. 669 945 460

Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

Docieplanie budynków tel: 507768230

Tynki maszynowe 533125444

Energo Optima - Fotowoltaika, Elektryka, 
Energetyka. Kompleksowo zajmujemy 
się instalacjami: - Fotowoltaicznymi;  
- Elektrycznymi; - Energetycznymi;  
- Kompensacją mocy biernej.  
Kontakt: biuro@energooptima.com 

Oczyszczanie działek, ogrodnicze, wywóz 
gałęzi 519 874 891

Brukarstwo, tel. 501 683 631 

Dachy Naprawa Krycie,  
tel. 511 928 895  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230

Cyklinowanie, tel. 510 128 912

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Remonty, malowanie, tel. 510 128 912

Dekarskie, dach - naprawa, obróbki,  
rynny, papa termozgrzewalna,  
tel. 798 518 276      

KUPIĘ  

Kupię działki , grunty rolne, itp. Prażmów 
i okolice tel. 601065056 

Kupię CIĄGNIKI rolnicze. Stare MOTO- 
CYKLE I SAMOCHODY wsk, mz, simson 
FIAT 125P Itp Tel 721-029-688 

Kupię mieszkanie! Prywatnie,  
za gotówkę, może być do remontu  
lub zadłużone Tel: 796 424 504 

A skup aut tel.792118666

Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80

Kupię stary motor. Sprawny  
lub zepsuty. Zadzwoń, dobrze zapłacę. 
Tel 578 895 990 

Mobilnie odbiorę złom piece rury pralki 
itp. tel 517-351-308 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418           

SPRZEDAM  

Hydrauliczna łupaczka drewna  
kominkowego tel. 501 282 098

Tuje żywopłotowe Gołków 501 679 121

Sosna opałowa, tel. 791 394 791   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup aut na kasację 508206738

Skup aut tel. 515 018 430

Skup aut tel. 793 304 091

Skup aut tel 792118666

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO SKUP - KASACJA ZAŚWIADCZENIE 
NATYCHMIAST 515-514-100                   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie. Może być  
do remontu lub zadłużone.  

Zakup za gotówkę.  
Tel. 518 775 360, Marcin 

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki rekreacyjno-budowlane,  
Prażmów, tel. 602 770 361

Dom drewniany 45 m2, wszystkie media, 
Grójec, tel. 692 349 218            

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988 

Do wynajęcia pomieszczenia biurowo-
-usługowe w Piasecznie, Warszawska 18 
tel. 511 702 684                       

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

PRODUCENT ZDROWEJ ŻYWNOŚCI 
BEZ KONSERWANTÓW PRAŻMÓW 
722202966 | BIALYDWOREKPRAZMOW.PL 

FINANSE  

Skuteczna pomoc w oddłużaniu  
kredytów pozabankowych i bankowych. 
690-016-555

Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Młody piłkarz jest o krok  
od debiutu na zapleczu włoskiej 
Serie A. 

P atryk Peda, który niedawno skoń-
czył 19 lat, swoją karierę piłkarską 

zaczynał niedaleko rodzinnego Zalesia 
Górnego – w akademii MUKS Kosa Kon-
stancin. Po pół roku spędzonym pod 
opieką szkoły futbolu Romana Kose-
ckiego zawodnik występujący na po-
zycji stopera przeniósł się do rocznika 
2002 Legii Warszawa, gdzie jego talent 
jeszcze bardziej się rozwijał.

Patryk przyciągał uwagę selekcjone-
rów młodzieżowych reprezentacji, wy-
różniał się dobrym wyprowadzeniem 
piłki oraz grą obiema nogami. Ponad-
to stanowił zagrożenie dla obrońców 
rywali. Mierzącym 190 centymetrów 
wzrostu defensorem zainteresowały się 
zagraniczne kluby, a w szczególności 
te włoskie. Ostatecznie w 2019 roku 
Peda trafił do młodzieżowej drużyny 
grającego wówczas w najwyższej li-
dze we Włoszech SPAL. Z zespołem z 
Ferrary podpisał 3-letni kontrakt. Po 
występach w rozgrywkach Primavera 
młody talent, na którego stawia szko-

leniowiec młodzieżowej reprezentacji 
Polski Maciej Stolarczyk, przebił się do 
kadry seniorskiej.

\\\   Patryk Peda o krok  
od debiutu

Ostatnio Patyk Peda znalazł się w 
24-osobowej kadrze SPAL na mecz 33. 
kolejki Serie B z ekipą Lecce. Tydzień 
później pojawił się na ławce rezerwo-
wych w ligowym spotkaniu z Ascoli. 
Pierwszy z meczów SPAL wygrało 
2:1, w drugim starcie zakończyło się 
podobnym rezultatem, ale na korzyść 
rywali. Głównymi konkurentami do gry 
w pierwszym składzie dla Polaka są: 

niewiele starszy obrońca Caleb Okoli, 
utalentowany Francesco Vicari i wie-
lokrotnie występujący w barwach Fio-
rentiny Nenad Tomović, choć wszystko 
zależy od ustawienia „Biancazzurrich”, 
gdyż drużyna często wychodzi na mu-
rawę w ustawieniu z trójką obrońców.

SPAL obecnie zajmuje 7. pozycję w 
tabeli Serie B. Kolejna szansa dla Pedy 
do wyjścia na boisko będzie 1 maja, kie-
dy biało-niebiescy zmierzą się na wy-
jeździe ze znajdującą się kilka miejsc 
niżej Brescią.

Rafał Lipski

\\\ PIASECZNO

Wychowanek Victorii Głosków 
otworzył wynik półfinałowego 
meczu z Cracovią.

N iewątpliwą rewelacją tegorocz-
nych rozgrywek piłki nożnej pol-

skiej Ekstraklasy jest Raków Często-
chowa. Klub, który dopiero niedawno 
awansował do najwyższej ligi w Polsce, 
znajduje się obecnie na podium tabeli, 
zajmując trzecią lokatę w stawce (tuż 
za Pogonią Szczecin i Legią Warszawa). 
Walka o tytuł mistrza Polski do naj-
łatwiejszych należeć nie będzie, gdyż 
drużyna z Warszawy posiada obecnie 
aż 10 punktów przewagi, ale zespół z 
Częstochowy jest o krok od wywalcze-
nia innego trofeum – Pucharu Polski. 
Do wejścia do finału w ogromnym stop-
niu przyczynił się doskonale znany w 
powiecie piaseczyńskim wychowanek 
Victorii Głosków Jakub Arak.

Niedawno informowaliśmy o trans-
ferze 26-letniego napastnika z Lechii 
Gdańsk do ekipy trenera Marka Pap-
szuna. Na ten moment Arak w nowym 
klubie rozegrał 6 spotkań w Ekstrakla-
sie, a jego przeciwnikami byli: Zagłę-
bie Lubin, Podbeskidzie Bielsko-Biała, 
Wisła Płock, Górnik Zabrze, Wisła Kra-
ków i Lech Poznań. Niestety w żadnym 
z tych meczów nie udało mu się trafić 
do siatki, choć trzeba zauważyć, że nie 
otrzymał jeszcze szansy rozegrania 
pełnych 90 minut. Premierowy gol 

napastnika dla Rakowa padł w meczu  
pucharowym.

\\\   Przejdzie do historii?
W półfinale Pucharu Polski Raków 

Częstochowa mierzył się z Cracovią. 
Mecz odbył się w zeszłym tygodniu na 
stadionie przy ulicy Kałuży w Krakowie. 
Już w 27. minucie spotkania zawodnik, 
który swoje pierwsze kroki piłkarskie 
stawiał w Głoskowie, piękną główką 
pokonał Dominika Holca, golkipera „Pa-
sów”. Cracovia wyrównała kilka minut 
przed końcem spotkania, ale dosłownie 
kilka chwil później do siatki trafił drugi 
ze snajperów Częstochowy Vladislavs 
Gutkovskis. Tym samym obaj napast-
nicy wprowadzili Raków do historycz-
nego, drugiego w historii klubu, finału 
Pucharu Polski.

– Nie dość, że awansowaliśmy do 
finału Pucharu Polski po raz drugi w hi-

storii klubu, to zagraliśmy bardzo dobry 
mecz i przede wszystkim mecz, który 
dla kibiców przed telewizorami i dla 
nas był bardzo emocjonujący – powie-
dział klubowym mediom po ostatnim 
gwizdku sędziego Jakub Arak – Myślę, 
że z przebiegu spotkania zasłużyliśmy 
na tę jedną bramkę więcej, bo, pomimo 
wszystko, gdzieś ta jakość piłkarska by-
ła po naszej stronie. Na pewno cieszę się 
z tego gola, myślę, że od tego momentu 
będzie mi trochę łatwiej.

Finał Pucharu Polski odbędzie się 
w niedzielę 2 maja o godzinie 16.00 na 
Arenie Lublin. Przeciwnikiem Rakowa 
będzie 6 w tabeli I Ligi Arka Gdynia. Ra-
ków staje przed ogromną szansą – w 
1967 roku jako trzecioligowiec przegrał 
po dogrywce 0:2 z Wisłą Kraków. Czy 
Jakub Arak przejdzie do historii klubu 
z Częstochowy?

Rafał Lipski

Blisko wyjściowej 
jedenastki

Patryk Peda występuje w barwach włoskiego SPAL

Jakub Arak pomógł Rakowowi w wejściu do finału
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Dał Puchar Polski

\\\ MKS WYGRYWA     
Zwycięskiego gola dla drużyny z Piaseczna zdobył w końcówce spotkania Szymon Wiejak. 
W ostatni weekend odbyła się 18. kolejka piłkarskiej IV ligi. Jednym z ciekawie zapowiadających się spotkań w tej serii gier 
było starcie ekipy MKS Piaseczno z Escolą Varsovia Warszawa. Górą byli gracze z Piaseczna.
Obie drużyny niejednokrotnie udowadniały w tym sezonie swoją skuteczność. Escola między innymi rozgromiła 6:0 Józefovię 
Józefów, a także takim samym rezultatem zakończyła mecz z Ożarowianką Ożarów Mazowiecki. Dla Piaseczna z kolei trzy 
strzelone bramki nie stanowiły rzadkiego widoku. Mimo to w pierwszej połowie starcia obydwu ekip bramki nie padły. MKS 
dopiero w 76. minucie wyszedł na prowadzenie za sprawą gola Szymona Wiejaka. Rezultat ten udało się utrzymać do końca 
spotkania.
MKS zajmuje obecnie czwartą pozycję w tabeli – tuż za Drukarzem Warszawa, Victorią Sulejówek i murowanym kandydatem 
do awansu, czyli Ząbkovią Ząbki, która pokonała na wyjeździe Sulejówek 3:0.
W IV lidze dalej trwa pechowa seria Sparty Jazgarzew. Piłkarze ze stadionu w Wólce Kozodawskiej przegrali siódmy ligowy 
mecz z rzędu. Tym razem „Spartanie” na wyjeździe musieli uznać wyższość Drukarza Warszawa (wynik 1:0). Sparta ma na 
swoim koncie 12 punktów – o 4 więcej niż przedostatnie Okęcie Warszawa i o 5 więcej niż Ożarowianka Ożarów Mazowiecki.

\\\ PIASECZNO


